

中国期刊全文数据库全文收录期刊 (CJFD)

中国学术期刊综合评价数据库统计源期刊 (CAJCED)

中国《CAJ-CD规范》执行优秀期刊

中国人文社会科学期刊AMI综合评价A刊扩展期刊

ISSN 2095-0098



金融教育研究

RESEARCH OF FINANCE AND EDUCATION

1

2023

Vol.36



中国·南昌

NANCHANG CHINA

JINRONG JIAOYU YANJIU

金融教育研究

(双月刊)

2023 年第 1 期(第 36 卷)

1 月 25 日出版

目 次

【经济观察:数字经济与高质量发展研究】

数字经济能否有效促进高质量就业

——基于就业结构视角 姜 琪, 李祎涵(3)

数字经济下的健康贫困治理:机理、挑战与策略创新

..... 贾海彦, 黄 莹, 王进明, 赛晓妤(16)

【金融论坛】

科技金融机构耦合数字化对科技型中小企业融资能力的影响研究

..... 钟成林, 周 倩, 李世财(25)

资本市场分层与股权质押

——来自新三板分层的经验证据

..... 吴梦菲, 蔡贵鸣, 陈 辉(38)

结构性改革背景下城市商业银行全要素生产率增长研究 曾恒煜, 朱 宁(53)

【管理决策】

供应链金融大数据信用风险评估与应用研究 周 雷, 赖姝牟, 付煜棋(64)

【金融教育】

教育元宇宙的价值意蕴、面临风险与应对策略 钟业喜, 吴思雨(74)

RESEARCH OF FINANCE AND EDUCATION

No. 1 ,2023

Vol. 36

CONTENTS

Whether the Digital Economy can Effectively Promote the High – quality Employment?

——Based on the Employment Structure Perspective JIANG Qi, LI Yihan(3)

Managing Healthy Poverty in the Digital Economy: Mechanism, Challenges and Strategic Innovation

..... JIA Haiyan, HUANG Ying, WANG Jinming, SAI Xiaoyu(16)

Research on the Influence of Coupling Digitize of the Science and Technology based Financial Institution on the

Financial Ability of the Science and Technology based Small and Medium – sized Enterprises

..... ZHONG Chenglin, ZHOU Qian, LI Shicai(25)

The Tiering of Capital Market and Share Pledges

——Empirical Evidence from the Tiering of NEEQ Market

..... WU Mengfei, CAI Guiming, CHEN Hui(38)

Research on Total Factor Productivity Growth of City Commercial Banks under the Background of Structural Reform

..... ZENG Hengyu, ZHU Ning(53)

An Empirical Study on Credit Risk Assessment in Supply Chain Finance Based on Big Data

..... ZHOU Lei, LAI Shumou, FU Yuqi(64)

The Value Implication, Risks and Countermeasures of Educational Metaverse ZHONG Yexi, WU Siyu(74)